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JeÅ›li chodzi o paÅ„stwowÄ… hodowlÄ™ koni arabskich w Polsce i o aukcjÄ™ Pride of Poland, to
od lutego 2016 roku nie byÅ‚o chyba ani jednego miesiÄ…ca, aby opinia publiczna nie byÅ‚a
alarmowana aferami, skandalami, niejasnoÅ›ciami czy niegodziwoÅ›ciami, jakie siÄ™ w tym
obszarze dziejÄ…. Dzisiejsza &bdquo;Rzeczpospolita&rdquo; w artykule pt. &bdquo;Janów
Podlaski: gdzie jest 1,25 mln euro za konia&rdquo; alarmuje, Å¼e chociaÅ¼ OstatniÄ… aukcjÄ™
koni w Janowie okrzykniÄ™to sukcesem, ale wiele wskazuje na to, Å¼e moÅ¼e byÄ‡
miÄ™dzynarodowy skandal. Nie bÄ™dÄ™ streszczaÅ‚ tego tekstu, zachÄ™cam do jego
przeczytania, aby lepiej potem rozumieÄ‡ to, co ja napiszÄ™(
https://www.rp.pl/Spoleczenstwo/309149 ... 25-mln-euro-za-konia.html).

RzeczywistoÅ›Ä‡Wiele we wspomnianym artykule siÄ™ zgadza, ale jedna informacja jest
nieprawdziwa. PrawdÄ… jest, Å¼e saudyjska ksiÄ™Å¼niczka Jamila Bint Abdul Majeed Bin
Saud Bin Abdulaziz, w imieniu której licytowaÅ‚ w Janowie Podlaskim PerfinkÄ™ pracownik
ambasady tego kraju, nie chce zapÅ‚aciÄ‡ wylicytowanej sumy. Tym pracownikiem, który podpisaÅ‚
umowÄ™ kupna Perfinki (a to jest bardzo istotny element tej ukÅ‚adanki), jest Mohammed Altamimi
. TÅ‚umaczy siÄ™, Å¼e miaÅ‚ upowaÅ¼nienie od ksiÄ™Å¼niczki tylko do 400 tys. euro, a to Å¼e
licytowaÅ‚ aÅ¼ do 1 250 tys. euro wynika z jego pomyÅ‚ki. Å•adna mi &bdquo;pomyÅ‚ka&rdquo; o
&ndash; bagatela &ndash; 850 tys. euro! SÄ…dzÄ™, Å¼e prawda wyglÄ…da tak. Wiemy, Å¼e w
Arabii Saudyjskiej rzÄ…dzÄ…cy obecnie król  Salman ibn Abd al-Aziz Al Saud wydaÅ‚ walkÄ™
powszechnej w tym kraju korupcji, matactwom finansowym i szastaniu królewskimi pieniÄ™dzmi. Do
aresztu trafiajÄ… nawet czÅ‚onkowie królewskiego rodu (a jest on niezwykle rozlegÅ‚y), a
wypuszczani sÄ…, gdy siÄ™ zgodzÄ… na finansowe odchudzanie. NaleÅ¼y sÄ…dziÄ‡, Å¼e gdy
siÄ™ dowiedziaÅ‚, Å¼e pochodzÄ…ca z królewskiego rodu ksiÄ™Å¼niczka przeznaczyÅ‚a na
jednego konia tak olbrzymiÄ… sumÄ™, to z powodów wizerunkowych zakazaÅ‚ tej transakcji. A
winÄ™ na siebie musiaÅ‚ wziÄ…Ä‡ bogu ducha winny pracownik ambasady saudyjskiej w Polsce. 
Skoro ktoÅ›, kto wylicytowaÅ‚ konia (i ta suma zostaÅ‚a przybita mÅ‚otkiem aukcjonera), nie chce
potem zapÅ‚aciÄ‡ za konia, to co siÄ™ powinno staÄ‡? Zgodnie z regulaminem aukcji.Po pierwsze -
kara za niezapÅ‚acenie za wylicytowanego konia wynosi 30 procent wylicytowanej sumy. Po drugie
&ndash; jeÅ›li zwyciÄ™zca odmówi zawarcia umowy po przybiciu, to wiÄ…Å¼Ä…ca pozostaje
oferta zÅ‚oÅ¼ona przez licytanta poprzedzajÄ…cego ofertÄ™ najkorzystniejszÄ…. A tÄ™
wczeÅ›niejszÄ… ofertÄ™ (bid) w wysokoÅ›ci 1 225 000 euro zÅ‚oÅ¼yÅ‚ poÅ›rednik Mateusz
Leniewicz-Jaworski (faktycznie zÅ‚oÅ¼yÅ‚a Å¼ona belgijskiego poÅ›rednika przy uÅ¼yciu lizaka
pana Mateusza), który reprezentowaÅ‚ innego saudyjskiego obywatela, a mianowicie Mohammeda
Al Otaibiego ze stadniny Al Jawza. Czy faktycznie reprezentowaÅ‚, jest to obecnie wÄ…tpliwe,
gdyÅ¼ Otaibi tego nie potwierdziÅ‚.  PoniewaÅ¼ wyglÄ…da na to, Å¼e jednak Perfinka nie trafi do
stadniny Al Jawza za 1 225 tys. euro, to Mateuszek-KÅ‚amczuszek biega po mediach i siÄ™ Å¼ali,
Å¼e moÅ¼e zostaÄ‡ wykiwany. A chodzi o 5% prowizji. Prowizji od sumy 1 225 tys. euro, którÄ…
zgodnie z obecnie obowiÄ…zujÄ…cymi zasadami, powinien otrzymaÄ‡ od wÅ‚aÅ›ciciela Perfinki,
czyli od spóÅ‚ki MaÅ‚opolska Hodowla RoÅ›lin, której podlega stadnina w BiaÅ‚ce. Warto w tym
miejscu wyjaÅ›niÄ‡ mniej obeznanym z realiami rynku arabskiego, Å¼e do 2016 roku, kiedy
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aukcjÄ™ organizowaÅ‚a firma Polturf, paÅ„stwowe stadniny nigdy nie pÅ‚aciÅ‚y Å¼adnej prowizji
poÅ›rednikom. A wówczas poÅ›rednicy teÅ¼ dziaÅ‚ali, tyle, Å¼e prowizjÄ™ od uzyskanej sumy
pÅ‚aciÅ‚a firma Polturf. Teraz pÅ‚acÄ… stadniny. Przy okazji wypÅ‚akiwania siÄ™ w mankiet
redaktorki "Rzeczpospolitej&rdquo; dowiedzieliÅ›my siÄ™, jaki procent bierze
Mateuszek-KÅ‚amczuszek. PiÄ™Ä‡ procent. Strona formalnaNa czym polega ta jedna
nieÅ›cisÅ‚oÅ›Ä‡ w tekÅ›cie &bdquo;Rzeczpospolitej&rdquo;? Jak pisze redaktor Izabela Kacprzak -
peÅ‚nomocnictwo z Al Jawza Stud na zakup Perfinki miaÅ‚ tylko Mateusz Leniewicz-Jaworski.
MoÅ¼e i miaÅ‚, ale to czas przeszÅ‚y. Czas teraÅºniejszy wyglÄ…da tak &ndash; Tomasz
Chalimoniuk ma na piÅ›mie oÅ›wiadczenie, Å¼e Mohammed Altamimi (ten pracownik ambasady
saudyjskiej, który licytowaÅ‚ PerfinkÄ™) reprezentowaÅ‚ takÅ¼e (obok ksiÄ™Å¼niczki) stadninÄ™
Al Jawza. Ale to mniej istotne. To on podpisaÅ‚ umowÄ™ i to on ma wpÅ‚aciÄ‡ caÅ‚Ä… sumÄ™,
czyli 1 250 tys. euro na konto stadniny w BiaÅ‚ce. Kiedy to siÄ™ stanie, klacz wyjedzie z Polski. A
Å¼e nie trafi do ksiÄ™Å¼niczki, tylko do stadniny Al Jawza &ndash; co nas (czyli miÅ‚oÅ›ników koni
arabskich w Polsce) to obchodzi. WaÅ¼ne, aby kasa siÄ™ zgadzaÅ‚a.A Å¼e nie bÄ™dzie siÄ™
zgadzaÅ‚a w portfelu Mateuszka-KÅ‚amczuszka, jakoÅ› mnie to nie wzrusza, choÄ‡ oczywiÅ›cie
trudno mu siÄ™ dziwiÄ‡, Å¼e lata po mediach i robi raban, próbujÄ…c walczyÄ‡ o swojÄ…
prowizjÄ™.  SwojÄ… drogÄ…, to jakieÅ› dziwne zrzÄ…dzenie losu, Å¼e jak Perfinka trafi do Al
Jawza Stud w sposób, jaki przedstawia Tomasz Chalimoniuk, to Mateuszek-KÅ‚amczuszek bÄ™dzie
na tym stratny. A przypomnijmy, Å¼e to jest ta stadnina, do której kiedyÅ› wydzierÅ¼awiona
zostaÅ‚a (jeszcze przez Marka TrelÄ™) Pinga. Ta dzierÅ¼awa zostaÅ‚a potem, jak juÅ¼ Mateusz
Leniewicz-Jaworski zostaÅ‚ czÅ‚onkiem zarzÄ…du janowskiej spóÅ‚ki, przedÅ‚uÅ¼ona w niejasnych
(bo bez aneksu umowy) okolicznoÅ›ciach, a niemaÅ‚e pieniÄ…dze (ok. 70 tys. euro), jakie wygraÅ‚a
na pokazie, w jakim braÅ‚a wówczas udziaÅ‚, do dziÅ› nie trafiÅ‚y na konto stadniny w Janowie
Podlaskim. A kolejni prezesi nie robili nic, aby te pieniÄ…dze odzyskaÄ‡. PisaÅ‚em o tym juÅ¼ w
2016 roku, w tekÅ›cie pt. &bdquo;Kilka pytaÅ„ w sprawie Pingi&rdquo; (5 V 2016). Tajemnicza
sprawa do dziÅ› nie rozwiÄ…zana.  A czy sprawa Perfinki zakoÅ„czy siÄ™ skandalem, czy bÄ™dzie
miaÅ‚a szczÄ™Å›liwe dla polskiej strony, a zwÅ‚aszcza dla stadniny w BiaÅ‚ce, zakoÅ„czenie,
przekonamy siÄ™ za kilkanaÅ›cie czy moÅ¼e nawet kilkadziesiÄ…t dni. Na razie Perfinka jeszcze
nie wróciÅ‚a z dzierÅ¼awy z USA. Jak wróci, czekajÄ… jÄ… badania lekarskie. A wyjedzie do Arabii
Saudyjskiej dopiero wówczas, jak caÅ‚a suma trafi na konto spóÅ‚ki MaÅ‚opolska Hodowla RoÅ›lin
&ndash; jak zapewnia Tomasz Chalimoniuk. A wiÄ™c czekamy.Marek Szewczyk
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